
 
Valtuutettujen puheenvuorot, kysymykset ja aloitteet 
  
KV 11.11.2024 § 90    
      

Tekninen johtaja Jaana Valjus vastaa Teemu Sanaksenahon ja Kristian 
Ruotsalaisen valtuustokysymykseen.  

  
1. Teemu Sanaksenahon ja Kristian Ruotsalaisen valtuustokysymys 

Taikatalon vuokramalliin liittyen 
 

 
KV 27.04.2020 § 29 ”Kunnanvaltuusto hyväksyi yksimielisesti 
tarkennuksena päätökseen, että noin 1050 m2 hankitaan siirtokelpoista 
koulurakennusta, jonka kunta vuokraa 5 vuodeksi. Päätökseen liitettiin 
yksimielisesti toivomusponsi, että pysyvään tilaan lisätään osto-optio 5 
vuoden vuokra-ajan jälkeen.”  

 
Kysymykset Taikatalon vuokramalliin liittyen:  

 
1. Onko rakennus ns. kiinteäksi luokiteltata vai täysin siirrettävä? 
2. Onko sopimuksessa otettu huomioon toivomusponsi osto-optiosta, joka 

on valtuuston yksimielisesti hyväksymä? 
 

Kokouksessa jätetyt valtuustokysymykset: 
 
1. Kunnan suojelmat maa-alueet/ Tuomas Okkonen 

 
 

 Limingassa kunta on innostunut suojelemaan maa-alueita ennätystahtiin. 
Jokainen niin uusi, kuin vanha suojelualue uhkaa suojelualueen viereisten 
alueiden maankäyttöä ja niiden kehittämistä.  
 
Nykyaikana on varsin mediaseksikästä perustaa uusia suojelualueita 
positiivisen julkisuuden saamiseksi, mutta varsin usein suojelusta tulevat 
haitat huomataan vasta suojelualueiden perustamisen jälkeen.  
 
Suojelualueet saattavat vaikuttaa esimerkiksi viereisten maanomistajien 
metsänhoitoon, kuten hakkuisiin, ojituksiin, yms. Suojelukiima saattaa 
aiheuttaa viereisille maanomistajille suuria taloudellisia vaikutuksia.  
 
Kysymys:  
 
Millä tavalla Limingan kunta on huomioinut suojeltujen alueiden viereiset 
maanomistajat ja heidän edut? Onko Limingan kunta arvioinut vahinkoja, 
joita nykyinen ns. suojelukiima on aiheuttanut tai voi tulla aiheuttamaan 
vireisille maanomistajille? Onko kunnan mahdollista korvata edellä 
mainituille maanomistajille suojelualueista tullut taloudellinen haitta tai 
esimerkiksi vaihtaa maita sellaisiin alueisiin jossa metsän taloudellinen 
hoito ja kehittäminen on mahdollista? 

 
2. Liminganjärven vesittämisestä/ Terho Lipsonen 
 
Perusteluna on Limingan seurakunnalle ja kunnanjohtaja Pekka Rajalalle 
antamani kirjeet (21.2.2024 ja 19.2.2024). Liite 1. Sekä vuoden 2023 
kunnan talousarvioon merkattu 20 000 euron Liminganjärven vesittämisen 
suunnittelurahan käyttämättä jättäminen!  
 



Kysynkin, miten asiassa edetään, jotta vesittämishankkeisiin tarkoitettuja 
julkisia varoja voidaan ketterästi hakea? 
 

Päätös Tekninen johtaja Jaana Valjus vastasi Teemu Sanaksenahon ja Kristian 
Ruotsalaisen valtuustokysymykseen liittyen Taikatalon vuokramalliin. 
 
Kokouksessa esitettyihin valtuustokysymyksiin vastataan seuraavassa 
kunnanvaltuuston kokouksessa. 
 
Tuomas Okkonen jätti valtuustoaloitteen: Ruutikankaan kehittäminen. 
 
Keskustan valtuustoryhmän valtuutetut Ahola J., Ahola T., Pietilä, 
Kovaniemi, Hintikka, Kojo, Kotkaranta, Koivisto, Mutanen, Korkatti, Kemell 
jättivät valtuustoaloitteen: Baby Shower -tapahtumat Limingassa. 

 


